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РЕВОЛЮЦИОННЫЕ ПАРТИИ И КУЛЬТУРНО-ПРОСВЕТИТЕЛЬНЫЕ 

ОРГАНИЗАЦИИ НА ДОНУ (1910–1916 гг.) 

 

С.В. Крамская  

 

На основе привлечения нового комплекса архивных источников, на примере деятельности культурно-

просветительных организаций, рассмотрена проблема политического сотрудничества донских 

революционных партий и использование ими легальных форм борьбы с самодержавием. Получен новый 

фактографический материал о персональном составе и формах деятельности культурно-

просветительных организаций. Полученные новые сведения позволяют расширить представление о 

политической обстановке на Дону в 1910–1916 гг. 

Ключевые слова: культура, просвещение, образование, партия, рабочий Женский клуб, Народный 
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Kramskaya S.V.  

Revolution parties and cultural-enlightenment organizations of the Don (1910–1916s) 

 

By attracting new integral archival sources, on the example of cultural and educational institutions, the 

problem of political cooperation of Don revolutionary parties and their use of legal forms of struggle against 

autocracy are considered. It is obtained new factual material on the composition and modalities of cultural and 

educational organizations. It is received new information that can extend the idea of the political situation in the 

Don region between 1910–1916s. 

Key words: culture, education, party, working women's club, the People's University, unions, legal workers' 

organizations.  
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